
Referat af skolebestyrelsesmøde mandag d. 9.3.2020 

kl. 18.15-20.45 i personalerummet på afd. Søndre, Grindsted 

 

 

Afbud:   Janni Matthiasen, Dorthe Meier, Kenneth Horsbøl 

Referent: Dorthe Bønning Møller                                                                                          16.3.2020 

 Godkendelse af dagsorden  

Godkendelse af referat   

                                           5 min 

Godkendt 

Godkendt 

 

1  Dansk som skolens primære 

sprog i undervisningstiden – 

Skal vi have udfærdiget retnings-

linje? 

 

v.  skoleleder                15 min 

Man enedes om, at skolens ledelse kan udfærdige 

et forslag, som skal støtte det pædagogiske 

personale i det daglige arbejde. Forslaget skal på 

kommende bestyrelsesmøde. 

Udgangspunktet skal være, at man godt må benytte 

sig at sit modersmål, men ikke hvis det ikke er 

formålstjenligt i situationen eller hvis det udelukker 

andre i en dialog eller et arbejdsfællesskab. 

 

2 Fra elevrådet 

 

v. elevrådet                   10 min. 

Elevrådet var repræsenteret ved Julian fra 5.a og 

Kianna fra 5.b. 

De har arbejdet med besøg fra Danske Skoleelever, 

vil gerne arbejde med ”skraldegrupper” så alle i 

fællesskab kan deltage i oprydning rundt om og på 

skolen, ønsker sig mørklægningsgardiner så de 

bedre kan se smartboards, ønsker sig ny blødere 

faldunderlag/asfalt på multibanerne. Der var også 

blevet drøftet rygning. 

 

3 Præsentation af timefordelings-

planerne for de forskellige 

afdelinger 

- bilagene bliver præsenteret 

på mødet og gennemgås 

afdelingsvis 

 

v. skolens ledelse                 30 min. 

Timefordelingsplanerne blev gennemgået for hver 

afdeling. 

4 Den ændrede antimobbestrategi – 

nu også indeholdende krænkende 

hændelser 

- se bilag 

  

v. ledelsen                       10 min. 

Der var en enkelt redaktionel ændring og ellers 

blev den godkendt med ændringerne vedr. 

krænkende hændelser som er blevet sat ind. 

Den ændrede lægges på hjemmesiden. 

Skolebestyrelsen vil gerne senere på året orienteres 

om, hvordan er det så man i de enkelte 

klasser/afdelinger arbejder med mobbepolitikken .- 

hvordan lever den på skolen? 

 

5 Møde m. kontaktforældre/ 

klasseforældreråd? 

Skal vi have et i løbet af foråret? 

 

 I givet fald: 

Indhold/emner, organisering, 

ansvarlige, forplejning, sted m.m. 

 

v. formanden                       20 min. 

Målet skal være: hvordan vil vi arbejde med 

klasseforældrerådene de næste tre år. Man enedes 

om, at mødet med klasseforældreråd skal lægges i 

oktober, og at der er frist for afholdelse af 

klasseforældremøder til sidst i september. Mødet 

med klasseforældrerådene kunne indeholde følgende 

punkter:  

 Præsentation af skolebestyrelsen og hvorfor 

har man meldt sig til skolebestyrelsen 

  



 Hvordan kan vi som skolebestyrelse bedst 

kommunikerer med jer som klasseforældre-

råd 

 Hvordan kan vi delagtiggøre ale forældre, 

få alle forældre til at være aktive på 

forskellige niveauer 

 Hvordan kan vi videndele mellem 

klasseforældrerådene 

 Spørg skolebestyrelsen eller Ordet frit 

 Måske skulle der også være tid til, at de 

enkelte klasseforældreråd kunne lave oplæg 

til et årshjul 

Næste møde skal der vælges til en arbejdsgruppe, 

som kan klæde de nye forældre til skolestarterne 

godt på, f.eks. gennem en fysisk pjece, som også 

skal lægges på hjemmesiden med praktiske ting: 

hvordan kan vi planlægge de kommende måneder i 

vores klasser, hvordan kan vi låne skolen, hvilke 

ting kan vi og kan vi ikke, hvordan er det med 

lærernes og pædagogernes tid til deres arbejde og 

mange andre praktiske ting. 

 

6 Oprettelse af mapper i TEAMs til 

skolebestyrelsens dokumenter 

 

v. skolens ledelse            15 min.  

Der kommer besked og information ud fra 

sekretærerne. 

7 Velkomst af den nye skoleleder – 

hvordan? 

Skal skolebestyrelsen være 

involveret i velkomsten? 

v. formanden                      10 min. 

Velkomsten sker lokalt – i de enkelte afdelinger. Det 

er skolens ledelsesteam, som står for velkomsten. 

8 Temamøde for skole- og 
forældrebestyrelser den 19. maj 
klokken 18.00 til 21.00 i Teatersalen i 
Billund Centret, Hans Jensensvej 6, 
7190 Billund 
Aftenens tema er en 
sammenhængende overgang i barnets 
liv med et særligt fokus på barnets 
perspektiv og betydningen af 
forældresamarbejdet. 
 

v. skoleleder                    5 min. 

Man bedes sætte datoen ind i kalenderen.  

9 Fleksible undervisningsformer og 

Lynghedeskolens involvering 

 

v. skoleleder                          10 min. 

Skoleleder gav en orientering. Lynghedeskolen har 

budt ind på og skal arbejde med: 

Spredning af specialpædagogisk viden i stedet for at 

samle eleverne og hvordan støttes forældre til børn 

med særlige behov. 

 

10 Opfølgning og status  

 Skolens økonomi - herunder 

sygefraværet  

  

 v. ledelsen                    10 min. 

Opdatering blev givet. 

 

 

 

 

 



    

  

  

  

  

 

 

________________________                                                                    __________________________ 

René Brændstrup                                                                         Jeanett Hye 

 

______________________                                                        ________________________ 

Janni Matthiassen                                                                        Dorthe Meier 

 

______________________                                                         ________________________ 

Margit Schröter                                                                            Kenneth Horsbøl 

_______________________                                                       ________________________ 

Tina Folsach                                                                                 Gitte Barkholt 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Benny Madsen                                                                              Bente Wutborg  

 

_______________________                                                        ________________________ 

Elevrepræsentant                                                                          Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Dorthe Rohwer                                                                             Dorthe Bønning Møller 

9 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  

• Ledelsen     

                                 10 min 

Specialafdeling: teater 20.3.2020 i special-

undervisningscenteret. 

USFO: frokostordningen skal genvurderes, det skal 

den hvert andet år. Medarbejderne har tænkt i andre 

baner som f.eks. en frugtcafé m.m. 

 

 Evt.  

Herunder punkter til kommende 

møde 

Mødet i maj kunne passende holdes på afd. 

Stenderup. 

 

 

 Eventuelle personsager  

 

Elevrepræsentanter deltager ikke i dette punkt 

 

 


